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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Avdelningschef Lena Hedin informerar att stadsdelsdirektör Jonas 
Lauri kommer delta på pensionärsrådets nästa möte 15 maj. 
 
Lena meddelar att det varit lugnt i stadsdelen sedan rådets senaste 
möte.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 24 april 2025 
 
§ 7  
Underlag för budget 2026 med inriktning 2027 och  
2028 
 
Rådet lämnar över ett yttrande som biläggs protokollet.  
 
Lena svarar på en fråga angående det planerade vård- och 
omsorgsboendet Bergholmsbacken som ska ökas från 72 till 80 
boendeplatser. Lena förklarar att det är möjligt att få ut 80 platser 
med samma lägenhetsyta. Antal boende per avdelning kommer öka 
från 9 till 10. På Hemmet för gamla är det idag 10-11 per avdelning.  
En rådsmedlem frågar vad det då är som tas bort. Lena svarar att 
arkitekterna har justerat hur uteplatser och förråd ska ligga. 
Gemensamhetsutrymmena är kvar.  
 
En rådsmedlem frågar om Hemmet för gamla ska stå kvar. Lena 
svarar att förutom ökade behov ska flera boenden i Stockholm 
renoveras och det finns ett antal år kvar i Hemmet för gamla. Det 
kan därmed användas under evakuering för andra boenden etc.  
 
En rådsmedlem frågar om processen som står på sida 6 i bilaga 1, 
hur samarbetet med äldreförvaltningen, stadsdelarna, 
stadsledningskontoret och Micasa funkar. Lena svarar att 
verksamhetsutvecklare Anna Yderhag  jobbar ihop med Farsta och 
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Enskede-Årsta-Vantör, boendeplanen skickas sedan till 
äldreförvaltningen som sammanställer alla stadsdelars 
boendeplaner.  
 
En rådsmedlem frågar om en dåligt anpassad boendesituation är ett 
skäl till att beviljas omsorgsboende. Verksamhetscontroller Elina 
Gehlen och Lena svarar att i dagsläget är det inte det, utan att man 
istället försöker anpassa det befintliga boendet. Att flytta in på ett 
vård- och omsorgsboende är ett stort steg och 
tillgänglighetsanpassning kan vara mer lämpligt även för individen.  
 
Rådet diskuterar att man tycker att biståndsregler är alldeles för 
hårda och att man i stort sett måste vara väldigt nära att gå bort för 
att komma till ett omsorgsboende. Rådet diskuterar behovet att fler 
mellanboenden.  
 
En rådsmedlem frågar kring äldre med psykisk ohälsa eller 
missbruk och boenden för dessa. Lena svarar att vi har ganska få 
boenden i denna kategori i Stockholm. På sikt är det en fråga som 
måste lösas. 
 
Rådet belyser vikten av integration och vart man placerar 
träningsbostäder och seniorboenden.  
 
Rådet framhäver att planer också måste genomföras, innan dessa 
boenden finns kommer det finnas många över 80.  
 
§ 8 
Revidering av Skarpnäcks stadsdelsnämnds Delegationsordning 
Rådet lägger ärendet till handlingarna.  
 
§ 9 
Revidering av lokal rutin för lex Sarah 2025 
Rådet lägger ärendet till handlingarna.  
 
§ 10 
Entledigande och fyllnadsval till Skarpnäcks  stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 2025 
Rådet lägger ärendet till handlingarna.  
 
§ 11 
Uppföljning och kontinuitet i arbetet med hbtqi diplomering mm 
inom nämndens verksamheter 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 4 (5)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

§ 12 
Utvärdering och uppföljning av socialtjänstens  insatser för barn 
och unga i riskzon för kriminalitet 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 
§ 13 
Reviderade riktlinjer för handläggning av försöks-, tränings- och 
Bostad Först-lägenheter 
Rådet lägger ärendet till handlingarna.  
 
§ 14 
Planärende på samråd fastighet Skarpnäcks Gård 1:1 
En rådsmedlem informerar att han deltagit på samrådsmötet där han 
upplevde att det var hetsig stämning.  
 
Rådet framför att de är mycket oroade över miljön i denna byggplan 
samt hur trafiksituationen kommer se ut för både yngre och äldre. 
De framhåller att de hade velat att det togs i större beaktande.  
 
§ 15 
En socionomutbildning i tiden (SOU 2025:27) 
Rådet anser förvaltningens svar som tydligt och bra. Rådet ställer 
sig bakom förvaltningens svar.  
 
§ 16 
Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i  samband med 
ikraftträdande av ny socialtjänstlag 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
En rådsmedlem framhåller att det är positivt att åtgärder kommer 
kunna erbjudas utan individuell prövning då det kommer spara tid 
och resurser.  
 
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 
§17 
Program för barnhälsa i Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
Rådet ställer sig bakom förvaltningens svar.  
 
§ 18 
Trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken  
Rådet lyfter att i stadsdelsområdet så finns det väldigt få busslinjer. 
När det är stopp i tunnelbanan finns få alternativ. Med mer 
fastigheter blir detta också ett större problem. Trafiken måste utökas 
i takt med fastigheterna.  
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§ 19 
Månadsrapport 
Rådet lägger ärendet till handlingarna. 
 
§20 
Inkomna medborgarförslag enligt lista 
Rådet lägger ärendet till handlingarna. 
 
Rapporter 
 
En rådsmedlem påminner om seniordagen 23 april.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
 
Balanslista  Sammanträde  
Besök av stadsdelsdirektör Jonas Lauri  15 maj 9.30 
Foton till förtroendemannarregistret maj (vid behov även 

juni). 
Ritningar till vård- och 
omsorgsboendet Bergholmsbacken 

Lena tar med i maj eller 
juni (beroende på när 
ritningarna blir ”klara”) 

Visa bilder Treårningen  maj 
Susanne Hollander informerar om 
biståndsbeslut  

5 juni 11.00-12.00 

Utbildning kring nya socialtjänstlagen  15 maj 11.00-12.00 
Besök på KTC samt information kring 
god och nära vård 

Återkommer 

Information kring förvaltningens och 
nämndens organisation samt rådets 
funktion 

15 maj (om tid finns) 

Information om 
verksamhetsuppföljning och resultat  

Höst 2025 

Punkterna på balanslistan fylls på utefter önskemål från rådet samt 
förvaltningens planering. 
 
Justeras med elektronisk signatur: 
Leif Johansson 
 
Clarence Kopparberg 
 
Sekreterare Emma King  
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